

第四届南亚东南亚医务人员合理用药在线培训班开班

2021年南亚东南亚医学教育与医疗卫生联盟系列活动之一,由云南省商务厅和昆明医科大学主办的第四届南亚东南亚医务人员合理用药在线培训班即将开班。本期培训有来自国内外的药理学、医学以及药物研发等领域专家进行专题讲授,授课内容丰富,涵盖抗病毒、抗疟疾、抗结核、阵痛和麻醉类药品合理使用、心血管系统疾病药物死、新冠肺炎治疗以及云南特色药物研发和应用等;对形式多样,期间将以云参观的形式,走进昆药集团和思斯医科大学第一附属医院,在线感受现场教学。来自巴基斯坦、孟加拉、尼泊尔、泰国、越南、老挝、缅甸、柬埔寨、印尼、菲律宾等10个国家的50位医务和药事管理人员以及南亚国家药企代表将在线参加培训。培训中英文双语全程直播,欢迎广大师生和同仁在线参与,共享合理用药知识盛宴。

时间: 2021年10月25日至29日每日13:30开课

地 点: 昆明医科大学学术交流中心

会议链接: https://z.chineseplus.net/special/medicine.html









授课专家



黄丽素: 副主任医师,博士 上海交通大学医学院附属 新华医院感染科主任



王彧杰: 临床药师,主管药师, 上海交通大学医学院附属 第九人民医院



蒂拉波尔·斯里卡纳: 博士,教授 泰国宋卡王子大学药学院



黄青云 医生 昆药集团股份有限公司 市场和医学事务总监



范晶华: 医学博士,主任医师 昆明医科大学第一附属医院 感染性疾病科副主任



海冰: 主任医师,硕士生导师 昆明医科大学第二附属医院 呼吸与危重症医学科



孔树佳: 副主任药师 昆明医科大学第三附属医院 药学部主任



课程安排

2021年10月25日(星期一)

时间	活动			地点
13:30-14:00	第四届南亚东南亚医务人员合理用药培训班开班仪式 ・云南省商务厅领导致辞 ・云南省人民政府外事办公室领导致辞 ・上海交通大学医学院领导致辞 ・昆明医科大学领导致辞			
时间	题目 讲者 单位			
14:00-15:00	后疫情时代药学 发展面临的机遇 和挑战	王彧杰主管药师	上海交通大学 医学院附属 第九人民医院	昆明医科大学
15:00-16:30	抗病毒药物的合理使用和新冠肺 炎的治疗	黄丽素教授	上海交通大学 医学院附属 新华医院	

2021年10月26日(星期二)

时间	题目		单位	地点
13:30-14:30	抗疟疾药物的		昆明医科大学	
14:30-15:00	在线参观昆明医科大学第一附属医院		第一附属医院	昆明医科大学
15:00-16:30	潜伏性 结核的治疗	海冰主任医师	昆明医科大学 第二附属医院	





2021年10月27日(星期三)

时间	题目	讲者	单位	地点
13:30-15:00	镇痛和麻醉类药品的合理使用	孔树佳 副主任药师	昆明医科大学 第三附属医院	
15:00-16:30	西地那非在 肺动脉高压 治疗中的作用	蒂拉波尔· 斯里卡纳教授	泰国宋卡 王子大学药学院	昆明医科大学

2021年10月28日(星期四)

时间	题目	讲者	单位	地点
13:30-15:00	天然药物的现代 化制备与运用	黄青云		
15:00-16:30	在线参观昆药集团		昆药集团	昆明医科大学

2021年10月29日(星期五)

时间	活动内容	地点
13:30-15:00	学员报告	目叩床北上兴
15:00-15:30	结业典礼	昆明医科大学



The 4th Training Program of Rational Use of Medicine for Health Professionals in South and Southeast Asian Countries

As one of the series of activities of the South and Southeast Asia Medical Education and Service Alliance in 2021, the 4th Training Program of Rational Use of Medicine for Health Professionals in South and Southeast Asian Countries hosted by the Yunnan Provincial Department of Commerce and Kunming Medical University will start soon. The training programs invited experts in the fields of pharmacology, medicine and drug research and development from China and Thailand to focus on antiviral, antimalarial, antituberculosis, analgesia and anesthesia. Special lectures will be given on the rational use of drugs for cardiovascular diseases, treatment of COVID-19, and drug research and development and application. During the training, there will also be an online visit to the KPC Pharmaceuticals, Inc and the Department of Pharmacy of the First Affiliated Hospital of Kunming Medical University. Fifty medical and health care providers from 10 countries including Pakistan, Bangladesh, Nepal, Thailand, Vietnam, Laos, Myanmar, Cambodia, Indonesia, and the Philippines, as well as representatives of pharmaceutical companies from South Asian countries will participate in the online training. The training will be broadcast live in both Chinese and English. Welcome to attend it online and share a feast of knowledge about rational use of medicine.

Time: 1:30pm--4:30pm (UTC+8)

Date: 25-29 October, 2021 (Monday to Friday)

Venue: 308 Academic Exchange Centre of KMU

Link: https://z.chineseplus.net/special/medicine.html

QR Code







Introduction of Lecturers



Huang Lisu, Deputy Chief Physician, PhD. Director of the Department of Infectious Diseases, Xinhua Hospital, Shanghai Jiaotong University School of Medicine.



Wang Yujie, Clinical pharmacist, Shanghai Ninth People's Hospital Affiliated to Shanghai Jiao Tong University, School of Medicine.



Prof. Dr. Teerapol Srichana, Faculty of Pharmaceutical Sciences Prince of Songkla University, Thailand.



Dr. Huang Qingyun, Director of Product Development, Overseas Division Clinical and BE studies in KPC Pharmaceuticals, Inc.



Prof. Fan Jinghua, PhD, Chief Physician, Advisor for MD, Vice Director of Depart. of Infectious Disease, First Affiliated Hospital of Kunming Medical University.



Dr. Hai Bing, Chief physician, Department of Respiratory and Critical Care Medicine at the Second Affiliated Hospital of Kunming Medical University.



Dr. Kong Shujia, Deputy Chief Pharmacist, Chief of Pharmacy Department at the Third Affiliated Hospital of Kunming Medical University.



Schedule of The 4th Training Program of Rational Use of Medicine for Health Professionals in South and Southeast Asian Countries in 2021

25 October 2021 (Monday)

Time(UTC+8)		Activity		
1:30pm-2:00pm	2.Speech by leader from Yunnan Province 3. Speech by leader from the second sec	 Speech by leader from Yunnan Provincial Department of Commence Speech by leader from Foreign Affairs Office of People's Government of Yunnan Province Speech by leader from Shanghai Jiao Tong University School ofMedicine Speech by leader from Kunming Medical University 		
Time(UTC+8)	Theme	Lecturer	Institution	
2:00pm-3:00pm	Opportunities and Challenges for Pharmaceutical Development in the Post-COVID-19 Era	Wang Yujie Pharmacist–in–charge	Shanghai Ninth People's Hospital Affiliated to Shanghai Jiao Tong University School of Medicine	
3:00pm-4:30pm	The Rational Use of Antiviral Agents and the Treatment of COVID-19	Prof. Huang Lisu	Xinhua Hospital Affiliated to Shanghai Jiao Tong University School of Medicine	

26 October 2021 (Tuesday)

Time(UTC+8)	Theme	Lecturer	Institution
1:30pm-2:30pm	The Rational Use of Antimalarial Agents	Prof. Fan Jinghua	The First Affiliated Hospital of Kunming Medical University
2:30pm-3:00pm	Online Visit of the First Affiliated Hospital of Kunming Medical University		
3:00pm-4:30pm	Treatments Regimens for LTBI	Dr. Hai Bing	The Second Affiliated Hospital of Kunming Medical University







27 October 2021 (Wednesday)

Time(UTC+8)	Theme	Lecturer	Institution
1:30pm-3:00pm	Guidelines for the Use of Analgesic and Anaesthetics	Dr. Kong Shujia	The Third Affiliated Hospital of Kunming Medical University
3:00pm-4:30pm	Sildenafil MDI for Pulmonary Arterial Hypertension	Prof. Dr. Teerapol Srichana	Faculty of Pharmaceutical Sciences, Prince of Songkhla University, Thailand

28 October 2021 (Thursday)

Time(UTC+8)	Theme	Lecturer	Institution
1:30pm-3:00pm	Modern Preparation and Application of Natural Medicine		KPC Pharmaceuticals, Inc
3:00pm-4:30pm	Online Visit of KPC Pharmaceuticals, Inc		i marmaccuticais, me

29 October 2021 (Friday)

Time(UTC+8)	Activity	Participants
1:30pm-3:00pm	Participants' presentations	All participants and lecturers
3:00pm-3:30pm	Closing Ceremony	